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Nicusor Dan, despre consolidarea cladirilor: Trebuie sa pastram mecanismul de

împrumut fara dobânda pe 25 de ani

Primarul general al Capitalei, Nicusor Dan, considera ca pastrarea mecanismului de împrumut fara

dobânda pe 25 de ani, garantat de stat, este solutia pentru consolidarea cladirilor cu risc seismic.

 

"În opinia mea, dar e doar o opinie la acest moment, trebuie sa pastram mecanismul de împrumut fara dobânda pe

25 de ani, pentru ca, în opinia mea, statul nu poate sa se ocupe de toate cladirile cu risc seismic, inclusiv cele cu

proprietari privati. Şi atunci, si pentru acum, si pentru cladirile care vor fi considerate cu risc seismic în viitor,

inclusiv blocuri construite în anii 1960, de exemplu, sau în anii 1970, mecanismul cel mai eficient este ca prin

împrumuturi pe care statul român sa le garanteze proprietarii sa trebuiasca sa ramburseze fara dobânda într-un

numar mare de ani, 25 de exemplu", a declarat vineri Nicusor Dan, la o conferinta de presa.

 

Potrivit primarului general, exista disponibilitatea Guvernului de a demara efectiv acest proces de consolidare.

 

"Ministerul Dezvoltarii are în dezbatere publica o ordonanta de urgenta cu privire la consolidarea cladirilor cu risc

seismic care sa înlocuiasca cu totul mecanismul Ordonantei de Urgenta 20/1994. Sunt doua chestiuni esentiale pe

aceasta dezbatere. În opinia mea, este o chestiune esentiala în aceasta dezbatere, care este mecanismul financiar. În

orice caz, (...) am avut o discutie cu ministrul Dezvoltarii, exista disponibilitatea Guvernului de a demara efectiv

acest proces de consolidare, inclusiv catre proprietarii din cladiri private, care sunt cei mai multi", a precizat Dan.

 

El a spus ca aceasta ordonanta a fost lansata în dezbatere, iar "foarte multa lume, inclusiv administratia noastra, a

consolidarii cladirilor cu risc seismic, a trimis observatii pe acest text".

 

"La un moment dat, când o sa ajungem sa avem un punct de vedere comun, o sa vedem si mecanismul de

finantare", a spus primarul general. 
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